

إطلاق المؤشرات للبرلمانات الديمقراطية

الثلاثاء، 21 تشرين الثاني/نوفمبر 2023

ملخص

الجلسة 1: الثلاثاء، 21 تشرين الثاني/نوفمبر 2023، من الساعة 10:00 ولغاية الساعة 11:30 بتوقيت وسط أوروبا (تتوفر الترجمة الفورية بالإنجليزية والفرنسية والإسبانية)

الجلسة 2: الأربعاء، 22 تشرين الثاني/نوفمبر 2023، من الساعة 16:00 ولغاية الساعة 17:30 بتوقيت وسط أوروبا (تتوفر الترجمة الفورية بالإنجليزية والإسبانية)

وإن البرلمانات والشركاء ومنظمات المجتمع المدني وجميع الأطراف المهتمة مدعوة بحماسة للانضمام إلى الإطلاق الرسمي لمؤشرات البرلمانات الديمقراطية.

وتشكل المؤشرات أداة للتنمية المؤسسية توفر نخباً جديداً لقياس القدرة والأداء البرلمانيين. وهي مصممة لدعم "الفحص الصحي" القائم على الأدلة للبرلمانات ومساعدتها على تحديد نقاط الضعف أو مجالات التحسين.

وستعرض فعالية الإطلاق الغرض من المؤشرات ومضمونها، فضلاً عن كيفية استخدامها لتقييم القدرة والأداء البرلمانيين.

وإن مؤشرات البرلمانات الديمقراطية هي مبادرة متعددة الشركاء يقودها الاتحاد البرلماني بالشراكة مع الرابطة البرلمانية للكومنولث، ومؤسسة Directorio Legislativo، ومشروع INTER PARES التابع للمعهد الدولي للديمقراطية والمساعدة الانتخابية، والمعهد الديمقراطي الوطني، وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، وهيئة الأمم المتحدة للمرأة، ومؤسسة وستمنستر للديمقراطية.

ويمكن الاطلاع على مزيد من المعلومات عن المؤشرات على الموقع الإلكتروني المخصص لذلك:

www.parliamentaryindicators.org.

وستعقد فعالية الإطلاق عبر الإنترنت. وسيكون للجلستين المحتوى نفسه ولكنهما ستعقدان في أوقات مختلفة لتمكين المشاركين في مناطق زمنية مختلفة من الحضور. ويمكن للمشاركين تحديد الجلسة التي يرغبون في الانضمام إليها في استمارة التسجيل.

Launch of the Indicators for Democratic Parliaments

Tuesday, 21 November 2023 - Wednesday, 22 November 2023

Summary

Session 1: Tuesday, 21 November 2023, 10:00–11:30 CET (interpretation in English, French and Arabic)

Session 2: Wednesday, 22 November 2023, 16:00–17:30 CET (interpretation in English and Spanish)

Parliaments, partners, civil society organizations and all interested parties are warmly invited to join the official launch of the [Indicators for Democratic Parliaments](#).

The Indicators are a tool for institutional development that offers a new approach to measuring parliamentary capacity and performance. They are designed to support an evidence-based “health check” of parliaments and to help them to identify weak points or areas for improvement.

The launch event will present the purpose and content of the Indicators, as well as how they can be used to assess parliamentary capacity and performance.

The Indicators for Democratic Parliaments are a multi-partner initiative led by the Inter-Parliamentary Union, in partnership with the Commonwealth Parliamentary Association, Directorio Legislativo Foundation, INTER PARES/International IDEA, the National Democratic Institute, the United Nations Development Programme, UN Women and the Westminster Foundation for Democracy.

More information about the Indicators can be found on the dedicated website: www.parliamentaryindicators.org.

The launch event will be held online. The two sessions will have the same content but will take place at different times in order to enable participants in different time zones to attend. Participants can indicate which session they wish to join in the registration form.

